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李锦记集团背景资料
李锦记是国际知名的中式酱料品牌。1888年，李锦裳先生在中国广东省南水镇发明了蚝油，创办了李锦记。经过121年的发展，李锦记已有蚝油、酱油、辣椒酱、方便酱及XO酱等220多款产品，远销世界100多个国家和地区。客户包括酒楼、餐厅、食品制造商及不同种族热爱中式美食的家庭。
李锦记集团总部设于香港。先后在香港、美国、马来西亚、广东新会、广州、福州、大连等地投资设立了生产基地，拥有超过4500名员工，成为一家具有全球网络的跨国公司。
近年来李锦记获奖无数。2001年通过香港质量保证局ISO9001-2000及HACCP的认证审核；获得亚洲食品品牌第一名；连续7年蝉联香港“超级品牌”金奖；连续3年获香港信誉品牌大奖； 2003年和2006年，获得国家质量监督检验检疫总局颁发的中国名牌产品证书; 2006年“李锦记”商标被国家商标总局认定为“中国驰名商标”；2008年，李锦记获颁由国际食品科技联盟（IUFoST）和中国食品科学技术学会（CIFST）共同授予的“国际食品科技联盟-食品工业奖”。2008年李锦记光荣成为“2008北京奥运会餐饮供应企业”等等。
李锦记秉承「务实诚信, 思利及人」的信念, 弘扬中华优秀饮食文化, 迈向 「有人的地方就有李锦记」的目标。除酱料业务外，李锦记积极拓展中草药产品业务，弘扬中华养生文化。
李锦记集团主席李文达先生思利及人， 积极参与社会公益活动。自1992年开始，李先生热心教育， 在珠海、广东、江门、新会等地分别建成多所小学和中学， 在广西、四川和辽宁等地建立了多所「希望小学」,投入1600多万。于1998年中国水灾捐出价值3千万人民币之物资作赈灾用途。2003年非典期间，他向四川成都市人民捐赠价值100万元产品，为抗击非典尽绵薄之力； 2004年、2005年、2006年连续三年，李锦记共向四川“健康快车无限极绵阳眼科显微手术培训”中心捐款 250万元，为医务人员提供眼科专业培训课程，以帮助绵阳及四川省提高眼科手术的整体水平；同时又向四川仪陇老区人民献爱心扶贫捐资130万，为该地区贫困白内障患者进行眼部手术，成立劳务输出基金，解决吃水难问题，捐衣赠物等。2006年，由李文达先生出资港币一千万元捐建的清华大学“李文达医学及生命科学图书馆”落成。2008年5月的四川遭遇大地震，李锦记捐助逾人民币2000万元现金和产品。
李锦记(中国)销售有限公司资料
李锦记（中国）销售有限公司是李锦记集团在中国大陆的独资企业，注册资本1000万人民币，投资总额1000万人民币。公司目前在全国设立13个分公司、34个联络处,  现有员工700多人。主要经营业务是在全国销售李锦记旗下公司生产的所有调味产品。
公司在国内市场销售的产品主要有：蚝油系列、酱油系列、酱料系列以及XO酱系列产品。产品以质量优秀、卫生安全、味道精美、使用方便、包装华丽及顺应健康饮食潮流等优点而赢得了广大消费者的信赖和喜爱，产品销量不断攀升。李锦记已成功实现了第一个使命：让有中国人的地方就有李锦记产品，把中国优秀饮食文化传至世界各地。李锦记沟通东西方美食文化的桥梁作用得到更充分的发挥。「李锦记」已成为「质量佳、信誉好」的标志。
李锦记近年屡获殊荣，奠定了李锦记在调味品行业的地位，当中包括：
· 产品获得ISO9001 2000质量管理体系及HACCP食品安全控制体系认证；
· 2001年4月获审通过“先进技术企业”认定；
· 2001年4月获得由中国调味品协会颁发的中国调味品著名品牌企业20强称号；
· 2003年1月获得国家质量监督检验检疫总局颁发的《食品生产许可证》生产的酱油成为江门市首批加印QS（质量安全的英文缩写）标志的产品之一；
· 2003年9月获得国家质量监督检验检疫总局颁发的中国名牌产品证书；
· 2003年9月获得全国百家侨资明星企业；
· 2004年12月 获得 《食品卫生监督量化分级管理制度》食品卫生等级 A 级单位；
· 2005年11月获得中国调味品协会授予中国调味品行业十大系列评选的「酱油十强品牌企业」奖项；
· 2006年9月酱油类产品再次被国家质量监督检验检疫总局授予“中国名牌”；
· 2006年9月被国务院侨务办公室授予“2003-2005年度全国百家明星侨资企业”称号；
· 2006年10月“李锦记”商标被国家商标总局认定为“中国驰名商标”；
· 2006年10月，李锦记获世界中国烹饪联合会颁发“杰出成就奖”；
· 2007年，中国烹饪协会授予李锦记集团主席李文达先生“中国烹饪协会特别贡献奖”，以表彰他为弘扬中华优秀饮食文化而做出的贡献；
· 2007年10月，李锦记获中国烹饪协会授予“全国餐饮业最受欢迎供货商奖”；
· 2008年4月，李文达先生获得美国百森商学院颁发的“杰出企业家学院奖”；
· 2008年8月， 李锦记光荣成为2008北京奥运会餐饮供应企业；
· 2008年10月，李锦记获由国际食品科技联盟（IUFoST）和中国食品科学技术学会（CIFST）共同授予的“国际食品科技联盟-食品工业奖”；
· 2008年10月，李锦记酱料集团首席执行官苏盈福先生获“2008中国最佳商业领袖奖·受众心目中的年度最佳CEO奖”殊荣，并被提名“亚洲最佳商业领袖奖”；
· 2008年11月，李锦记集团主席李文达先生获国家民政部颁发的“中华慈善奖-最具爱心慈善捐款个人”；
· 2009年9月，李锦记成为上海世博会事务局官方推荐的餐饮原辅材料供应企业之一；
· 2009年10月，李锦记获得由中国烹饪协会颁发的“企业信用评价AAA级信用企业”荣誉；
· 2009年11月，李锦记集团主席李文达先生荣膺香港工业总会颁发的“杰出工业家奖”；
· 2009年11月，李锦记品牌获得由中国调味品协会颁发的“2009消费者最喜爱、最放心调味品品牌”荣誉；
· 2009年12月，苏盈福先生荣获“2009中国经济产业振兴年度人物”称号；
· 2010年3月，李锦记获香港社会服务联会颁发的“5年商界展关怀”荣誉。
· 2010年5月，李锦记获读者文摘颁发「2010亚洲信誉品牌金奖」及 连续12年获颁香港「2010信誉品牌金奖」。
· 2010年5月，李锦记连续六年获香港工业总会颁发香港Q-Mark优质产品奖状。
如欲查询更多数据，敬请查询李锦记网站：www.LKK.com 
企业事务部联系人：
· 赖洁珊（公共关系和企业传播总监）

电话：020-83162013  电邮地址： sarah.lai@lkk.com.cn
· 叶静 （企业事务助理）

电话：021-60906754  电邮地址： annie.ye@lkk.com.cn
Background Information of Lee Kum Kee
Lee Kum Kee is the leader of authentic Chinese sauces and condiments in the world. Since 1888 years, Mr. Lee Kum Sheung, the founder of Lee Kum Kee had invented oyster sauce in Nan shui Town of Guangdong province. With 121 years development, Lee Kum Kee has manufactured over 220 different kinds of products, including Oyster Sauces, Soy Sauces, Chili Sauces, Convenience Sauces, and XO Sauce etc. Lee Kum Kee’s sauces and condiments products have been marketed to more than 100 countries and regions. Lee Kum Kee product users include restaurants, food manufacturers and families which share a passion for Chinese food.
With its headquarter in Hongkong, Lee Kum Kee has production bases in America, Malaysia, and places in China such as Xinhui and Guangzhou of Guangdong Province, Fuzhou, Dalian and so on, growing into a large-scale multinational enterprise with over 4500 staffs.
Over the years, Lee Kum Kee’s products have won innumerable awards and received the certificates of ISO9001-2000 and HACCP by Hong Kong Quality Assurance Agency in 2001.  Lee Kum Kee’s awards included No.1 Asian Food Brand, Superbrand Gold Award in Hong Kong for 7 consecutive years，Digest Trusted Brands Award in Hongkong for 3 consecutive years. 2003&2006, “China Top Brand” by General Administration of Quality Supervision, Inspection and Quarantine of the People’s Republic of China. 2006, Trademark “LEE KUM KEE” recognized as Famous Trademark of China by Trademark Office of the State Administration for Industry and Commerce. 2008，Lee Kum Kee was granted the award of “International Union of Food Science and Technology-Food Service” by International Union of Food Science and Technology (IUFoST) and CIFST. 2008, Lee Kum Kee is elected as Catering Supplier for 2008 Beijing Olympic Games.
With “Pragmatism, Integrity and Considering Others’ Interests” as its corporate values, Lee Kum Kee is dedicated to achieving its mission of “Promoting Chinese cuisine worldwide”, heading towards of the vision of “Where there are people, there are Lee Kum Kee products.” Besides, the company also remains committed to promoting traditional Chinese herbal health products and culture.
Adhering to the spirit of “Considering Others’ Interests”， Mr. Lee Man Tat, Group Chairman of Lee Kum Kee, vigorously engages in public welfare activities. Since the year of 1992, Mr. Lee has been devoting himself to education aspirations, setting up numerous primary and secondary schools in Zhuhai, Jiangmen, Xinhui and some other places in Guangdong Province, as well as several Hope primary schools in Guangxi, Sichuan and Liaoning etc, with an investment of over 16 million RMB. Lee donated 30-million-yuan-worth relief during the devastating 1998 Mainland Flood. When SARS wreaked havoc China in 2003, Lee gave out 1-million-yuan-worth products to Chengdu of Sichuan Province. For the following three consecutive years from 2004 to 2006, Lee Kum Kee contributed 2.5 million yuan altogether to Health Express’ Infinitus-Mianyang Training Center of Ophthalmic Microsurgery, sponsoring ophthalmic personnel’s professional training that aims to improve the overall ophthalmic surgery expertise in Mianyang, Sichuan. At the same time, the company donated 1.3 million yuan for poverty alleviation in Yilong, the old revolutionary base area of Sichuan, facilitated cataract surgery for the poor, set up a foundation for the export of labor services, addressed the problem with drinkable water, contributed articles of clothing and so forth. In 2006, the Lee Man Tat Library of Medical and Life Sciences was inaugurated at Tsinghua University with a 10-million-HKD donation from Mr. Lee. When Sichuan was ravaged by earthquake in May 2008, Lee Kum Kee gave out a large amount of cash and relief items that worth 20 million RMB.
Lee Kum Kee (China) Trading Co, Limited- Company Profile 
Lee Kum Kee (China) Trading Co, Limited is exclusively funded by Lee Kum Kee Group with a registered capital of 10 million RMB and a total investment of 10 million RMB. The company currently holds 13 branches, 34 liaison offices, with over 700 employees. Its major business is domestic sale of the sauces & condiments produced by subsidiaries of Lee Kum Kee.  

The company’s major products for domestic market include: Oyster Sauce Series, Soy Sauce Series and XO Sauce Series. With supreme quality, assured hygiene and healthiness, exceptional taste, handy design and inspiring packaging as well as nutritious attribute, its eclectic range of products wins the recognition of consumers. Lee Kum Kee has already accomplished its primary mission of “Where there are people, there are Lee Kum Kee products”, “Promoting Chinese cuisine worldwide”, serving as a bridge of cultural exchange between Eastern and Western cuisine. Lee Kum Kee has become a symbol of quality and trust. 
In recent years, Lee Kum Kee has been credited with numerous awards, securing the leading position in industry of sauce & condiment. The awards & certificates are listed as below:
· Certified by ISO9001 2000 (the quality control system) & HACCP (the food safety control system);
· April, 2001, Validated as “Enterprise with Advanced Technology”;
· April, 2001,
China’s Top 20 Brandname Award of condiment industry, by China Condiment Industrial Association;
· January, 2003,
Lee Kum Kee’s soy sauce, produced under the Food Producing Licence granted by the General Administration of Quality Supervision, Inspection and Quarantine of the P.R.C. (AQSIQ), became one of the first group of products in Jiangmen City that had the QS (acronym for Quality Safety) mark printed upon package;
· September, 2003, China Top Brand by AQSIQ
· September, 2003, 100 Star Enterprises of Overseas Chinese in China
· December, 2004, A-Class Food Hygienic Unit, ranked by Classified Management System in Food Hygienic Supervision;
· November, 2005, Top 10 Brandname of Soy Sauce by China Condiment Industrial Association;
· September, 2006, Soy sauce series awarded again as China Top Brand by AQSIQ;
· September, 2006, 100 Star Enterprises of Overseas Chinese in China 2003-2005 by the Overseas Chinese Affairs Office of the State Council of the People's Republic of China;
· October, 2006 , Trademark LEE KUM KEE” recognized as Famous Trademark of China by Trademark Office of the State Administration for industry and Commerce;
· October, 2006,  Lee Kum Kee receives the “Outstanding Achievement Award” from World Association of China Cuisine;
· 2007, Mr. Lee Man Tat was presented the Special Contribution Award by China Cuisine Association for his outstanding achievement in promoting Chinese cuisine worldwide;
· October, 2007,
Most Popular Supplier in Catering Industry Nationwide by China Cuisine Association;
· April, 2008, the US Babson College awarded Mr. Lee Man Tat the Academy of Distinguished Entrepreneurs;
· August, 2008, Lee Kum Kee is elected as Catering Supplier for 2008 Beijing Olympic Games;
· October, 2008,
Mr. Daniel Saw, Chief Executive Officer of Lee Kum Kee Sauce Group was awarded China Business Leaders Awards 2008 - Public’s Choice of CEO of the Year;
· November, 2008, In view of all the charitable deeds, the Ministry of Civil Affairs of the P.R.C. conferred on Mr. Lee Man Tat, Group Chairman of Lee Kum Kee, the 2008 China Charity Award – The Most Caring Individual Donor Award;
· September, 2009, Lee Kum Kee is elected as one of the raw and accessorial materials supplier by Bureau of Shanghai World Expo Coordination;
· October, 2009, Lee Kum Kee was presented the award of “3A Sauce Supplier for the Chinese Food Service Industry”;
· November, 2009, Mr. Lee Man Tat, Group Chairman of Lee Kum Kee Conferred with the Industrialist of the Year Award by Federation of Hong Kong Industries;
· November, 2009, Lee Kum Kee was presented the award of “2009 Customers’ Favorite & Trust Brand” by China Condiment Industry Association;
· Dec, 2009, Mr. Daniel Saw, was awarded “Man of The Year of China Economy Revitalizing Industry”;
· March, 2010, Lee Kum Kee was presented the award of “5years+ caring company” by The Hong Kong Council of Social Service.
· May, 2010, Lee Kum Kee was awarded “2010 Trusted Brand – Gold Medal” in Hong Kong for 12 Consecutive Years and “2010 Asia’s Trusted Brand – Gold Medal” by Readers’ Digest
· May, 2010, Lee Kum Kee was awarded the “Hong Kong Q-Mark Product” Certificate in six consecutive years by the Federation of Hong Kong Industries (FHKI).
For more information, please visit the official website of Lee Kum Kee: www.LKK.com
Contact Persons of Corporate Affairs Dept.
· Sarah Lai （Public Relationship & Corporate Communication Director）
Tel：020-83162013, E-mail：sarah.lai@lkk.com.cn
· Annie Ye (Assistant)
Tel：021-60906754, E-mail：annie.ye@lkk.com.cn
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